

أولاً- نبذة تعريفية

استحدث قسم التربية الانكليزية في كلية الكتاب الجامعة سنة 2016 للدراسة الصباحية و2017 للدراسة المسائية، يعد القسم الطلبة ليكونوا متمكنين من استخدام اللغة الانكليزية قراءة وكتابة و تحدثا مما يجعلهم مؤهلين بفضل المواد التربوية والنفسية لان يكونوا مدرسين في المدارس المتوسطة والإعدادية او في اي مجال وظيفي يعتمد على اللغة الانكليزية.

الرؤية

نظرا لان قسم اللغة الانكليزية يشكل العنصر الأساسي في كليات التربية، لذا فان القسم يسعى إلى الريادة في مجال التدريس والبحث في اللغة الانكليزية وآدابها وذلك من خلال الارتقاء بأعضاء الهيئة التدريسية عن طريق إقامة الندوات والدورات وحثهم على المشاركات الخارجية بما يثري ويعزز خبراتهم العلمية وقدراتهم البحثية وبالأخص بعد تعميم تدريس اللغة الانكليزية في كافة مراحل الأقسام في الجامعات العراقية واشترط الوزارة على اجتياز اختبار كفاءة اللغة الانكليزية للقبول في الدراسات العليا

الرسالة:

رسالة قسم التربية الإنكليزية هي النهوض بالمستوى الفكري والثقافي والتعليمي للطلاب و ذلك من خلال تطوير مهارات الطلاب اللغوية والفكرية من خلال البحث العلمي وخدمة المجتمع وتشجيع الحوار والتفاهم والتواصل بين الثقافات داخليا وخارجيا ومواكبة تغيرات العصر المتسارعة.

الأهداف:

يهدف قسم التربية الانكليزية في كلية الكتاب الجامعة إلى:

1. إعداد خريجين مؤهلين علميا ومهنيا وشخصيا في مجال تدريس اللغة الانكليزية .
2. إكساب الطلبة مهارات اللغة (الاستماع – التحدث – الكتابة – القراءة).
3. مواكبة التطورات العلمية والأكاديمية على المستوى العالمي بما يهدف إلى تطوير مهارات الطلبة اللغوية والاتصالية باستخدام احدث الوسائل التعليمية والتقنية والتزود بالمعرفة الشاملة للغة الانكليزية وآدابها .
4. إجراء البحوث النظرية والتجريبية والمقارنة في مجال اللغة الانكليزية وآدابها وصقل مهارات التفكير النقدي والإبداعي لدى الطلبة.

Welcome to the Department of English at Al-Kitab University .

The Department of English at Al-Kitab University was established in 2016. The Department prepares students to be proficient in using English language in reading, writing and speaking, making them qualified by educational and psychological materials to be teachers in intermediate and secondary schools.

The English Department strives to achieve leadership in the field of English language teaching. English is a language of dialogue among peoples of the world, and represents a window of communication with different cultures and civilizations that contribute to the building of knowledge in society and the transfer of science and technology by preparing academically qualified teachers of English in Iraqi schools. Thus, contributing to the development of society as a whole.

Vision

The Department of English Education seeks leadership in the fields of teaching and scientific research as well as graduating a group of middle school teachers with competence and ability to communicate in the English language to provide the government and private sectors with faculty members who are scientifically empowered and have the ability to complete their graduate studies in the future.

Mission

The department focuses on the educational and moral sides of students and tries to enhance the positive spirit and moral commitment for a flexible human interaction towards themselves and others, and in line with the positive and moral rules of their future careers

Objectives

1. Graduating academics and teachers with high linguistic skills in their field of specialization, enabling them to complete their higher studies in the future.
2. Enhancing the relations between the department and society.
3. Raising the level of education in society through the English language, which is the language of science.